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27 geruststellende feiten 
over het klimaat

Smeltende ijsschotsen, uitgemergelde ijsberen, bosbranden, 

stervend koraal en een kokende planeet. Je kunt maar beter geen 

kinderen krijgen. Het is jouw schuld dat de aarde verandert in een 

onvoorspelbare plek waar de ene na de andere ramp plaatsvindt. 

 

Tot zover het nieuws. Je moet wel heel sterk in je schoenen staan 

wil je je geen zorgen maken over het veranderende klimaat. Maar 

is het nu echt zo erg allemaal? Gelukkig niet. Klimaatverandering 

is een natuurlijk proces dat altijd plaatsvond. Warme en koude 

periodes wisselden elkaar af, lang voordat mensen fabrieken 

bouwden en in dikke auto’s gingen rijden. 

Ja, de planeet wordt warmer, wat logisch is na een ijstijd, maar 

moeten we dat tegengaan? Zit er ineens een thermostaatknop 

aan de aarde? Zouden we daar niet beter van afblijven? En is het 

wel zo verstandig om de natuur zo toe te takelen om het klimaat 

te redden? 

De wetenschap laat vooral positieve ontwikkelingen zien: een 

warmere planeet zorgt voor meer groen, minder koude winters, 

minder sterfte aan kou en een landbouw die profiteert van extra 
CO₂ waardoor meer mensen toegang hebben tot voedsel. 
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Warm is dus beter dan koud, dus waarom dan al die paniek? 

Heel plat gezegd: het gaat om geld. In de klimaatindustrie gaan 

duizenden miljarden om, die helaas niets bijdragen aan een beter 

leefbare planeet. Sterker nog, sommige maatregelen veroorzaken 

eerder schade aan de natuur, zoals windparken op zee en land, 

het verbranden van biomassa, en ook de giftige stoffen die worden 

gedolven voor zonnepanelen en batterijen voor elektrische auto’s. 

Dit boekje bevat 27 gefactcheckte klimaatfeiten die geruststellen: 

er is niets aan hand. Er is geen klimaatcrisis. 
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Wat is het klimaat 
nu eigenlijk?
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Een droge uitleg: het klimaat is het gemiddelde weer 

(temperatuur, neerslag, wind en bewolking), gemeten over 

minimaal 30 jaar. Klimaatwetenschappers gebruiken zo’n lange 

periode juist om incidentele extremen af te vlakken, zodat er 

betrouwbare gemiddelden ontstaan. Extremen zijn er namelijk 

altijd. 

Opvallend is dat de media juist vaak alarm slaan rond die 

incidenten, zoals “de warmste 3 maart ooit!”, of een bosbrand 

toeschrijven aan klimaatverandering terwijl deze door een 

oefengranaat van het leger werd veroorzaakt. 

Klimaat en milieu hebben, vaak met elkaar verwisseld, niets 

met elkaar te maken, en een ‘schoon’ klimaat bestaat niet; het 

zijn maar cijfertjes, metingen, gemiddelden over het weer. Het 

milieu is de omgeving waar we in leven. Als je echt iets voor de 

planeet wil doen, kun je beter milieuvervuiling bestrijden. Een 

leefomgeving zonder gif en andere troep is goed voor plant, dier 

en mens! CO₂ is geen gif trouwens, maar voeding voor planten en 
de reden dat onze planeet zo groen is. 


